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ΑΝΑΡΤΗΤΕΑ ΣΤΟ ΔΙΑΔΙΚΤΥΟ  

Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α   Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Ο Υ 
 

Της από  19/12/ 2017  Τακτικής Συνεδρίασης   του Δημοτικού 
Συμβουλίου του Δήμου Ρόδου 

 
Αριθ. Πρακτικού: 26/19-12-2017    Αριθ. Απόφασης: 1097/2017 

 
 

Στη Ρόδο σήμερα  19 Δεκεμβρίου 2017 ημέρα Τρίτη  και ώρα 19.00 στην 
Αίθουσα Συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου του Δημαρχείου Ρόδου, 
συνήλθε σε Τακτική Δημόσια Συνεδρίαση από αναβολή της 15/12/2017 
(αρ.πρωτ.2/104929/2017 έγγραφο) το Δημοτικό Συμβούλιο Ρόδου, 
παρουσία  του    Δημάρχου    Ρόδου   κ. Χατζηδιάκου Φώτη,  μετά από την 
αριθ. πρωτ. 2/103032/11.11.2017 έγγραφη πρόσκληση του Προέδρου                
κ. Ευάγγελου Μανδρακού, η οποία δημοσιεύθηκε και  επιδόθηκε νόμιμα και 
εμπρόθεσμα σε όλους τους   Δημοτικούς Συμβούλους σύμφωνα με τις 
διατάξεις  των άρθρων  67 του Ν. 3852/2010 (ΦΕΚ Α΄87/2010), και  95 του 
Ν.3463/2006.  
 
ΠΑΡΟΝΤΕΣ:  
1. ΜΑΝΔΡΑΚΟΣ ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ-

Πρόεδρος 

 

2.ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ ΑΘΗΝΟΔΩΡΟΣ   

  

3.ΠΑΛΑΙΟΛΟΓΟΥ ΜΙΧΑΗΛ-

Αντιδήμαρχος 

 

4.ΔΙΑΚΟΣΤΑΜΑΤΙΟΥ ΣΑΒΒΑΣ-

Αντιδήμαρχος, 
 

5.ΚΑΚΟΥΛΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ 25.ΚΑΣΣΑΝΗΣ ΕΥΓΕΝΙΟΣ 

6.ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΥ ΜΙΧΑΗΛ  

7. ΠΑΛΛΑΣ ΑΓΑΠΗΤΟΣ-Αντιδήμαρχος  

 26.ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ 

8.ΠΕΤΡΑΚΗΣ ΣΩΤΗΡΗΣ  27. ΓΙΑΝΝΙΚΟΥΡΗΣ ΑΝΤΩΝΙΟΣ- Γραμματέας 

9.ΠΟΚΚΙΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ-Αντιδήμαρχος 28.ΣΠΑΝΟΣ-ΠΑΠΑΓΙΑΝΝΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ 

10. ΚΑΛΑΘΕΝΟΣ ΣΑΒΒΑΣ  

11.ΠΑΡΔΑΛΟΣ ΣΤΕΡΓΟΣ 29.ΑΤΣΙΔΗ ΕΛΠΙΔΑ 

12.ΧΑΤΖΗΙΩΑΝΝΟΥ ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ-

Αντιδήμαρχος 

30.ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Επικεφαλής 
Παράταξης «ΡΟΔΟΣ ΠΟΡΕΙΑ ΑΝΑΤΡΟΠΗΣ 

   

31.ΠΑΝΑΗ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ 

13. ΚΥΡΙΑΖΗΣ ΣΤΕΦΑΝΟΣ 32. ΣΑΡΡΗ-ΥΨΗΛΑΝΤΗ ΣΤΑΜΑΤΙΑ 

14. ΜΟΥΤΑΦΗΣ ΔΗΜΟΣ 33.ΠΟΤΣΟΣ ΚΑΛΕΤΟΣ-Επικεφαλής 
Παράταξης «ΛΆΪΚΗ ΣΥΣΠΕΙΡΩΣΗ 

 

 34. ΠΕΡΔΙΚΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ-Ανεξάρτητος Δημοτικός 
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15. ΚΑΡΑΝΤΖΙΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ Σύμβουλος  

16. ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΥ-ΡΟΔΙΤΗ ΦΛΩΡΑ-

Αντιδήμαρχος 

  

17. ΚΟΡΩΝΑΙΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ- 
Αντιδήμαρχος 

 

18. ΣΤΑΥΡΗΣ ΜΙΧΑΗΛ  

  

  

19.ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ  

20. ΚΟΥΡΤΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ  

21.ΤΣΙΚΚΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ  

22.ΞΕΠΑΠΑΔΑΚΗ-ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ 

ΒΑΣΙΛΙΚΗ-Aντιδήμαρχος 

 

23 .ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ  

24. ΤΡΕΧΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ  

 
ΑΠΟΝΤΕΣ: 
1. ΣΑΡΙΚΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ 8. ΚΑΡΙΚΗΣ ΕΥΣΤΡΑΤΙΟΣ- Επικεφαλής 

Παράταξης «ΡΟΔΙΩΝ ΟΡΑΜΑ», (δικ/νος) 

2. ΧΑΤΖΗΕΥΘΥΜΙΟΥ ΧΑΤΖΗΣ- 
Επικεφαλής Παράταξης «ΡΟΔΙΑΚΗ 
ΔΗΜΙΟΥΡΓΙΑ» 

9.ΔΡΑΚΟΣ ΜΙΧΑΗΛ 

3. .ΠΑΠΟΥΡΑΣ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ-

Ανεξάρτητος Δημοτικός Σύμβουλος 

10.ΤΟΚΟΥΖΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ 

4. ΖΩΑΝΝΟΥ ΑΝΝΑ-Αντιδήμαρχος 11.ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ ΜΑΡΙΑ 

5. ΧΑΤΖΗΛΑΖΑΡΟΥ ΜΑΡΙΑ-
Αντιδήμαρχος-Δικ/νη 
 

12. ΔΡΑΚΟΣ ΣΤΕΦΑΝΟΣ 
 

6. ΜΠΙΛΛΙΑ-ΠΑΠΑΣΤΕΡΓΗ 

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ-Ανεξάρτητη Δημοτική 
Σύμβουλος (Δικ/νη) 

13. ΣΤΑΓΚΑΣ ΣΤΕΡΓΟΣ-Αντιπρόεδρος, (δικ/νος) 

7.ΨΥΛΛΑΚΗΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  
 

 

Επίσης στη Συνεδρίαση παρίστανται ο Γενικός Γραμματέας Δ.Ρ κ.Ευγένιος 
Κορναρόπουλος, ο Πρόεδρος της Δ.Κ.Ρόδου κ.Μ.Παγκάς. 
 
Οι Δημοτικοί Σύμβουλοι κ.κ.Ι.Περδίκης και Αθ.Κων/νου αποχώρησαν από τη 
Συνεδρίαση κατά τη διάρκεια συζήτησης του θέματος «Ενημέρωση από τον 
κ.Δήμαρχο και τους κ.κ.Αντιδημάρχους, Εντεταλμένους Συμβούλους και 
Δημοτικούς Συμβούλους». 
 

Αφού διαπιστώθηκε ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, καθόσον επί σαράντα 
επτά (47) Δημοτικών συμβούλων παρίστανται οι τριάντα τέσσερις (34), άρχισε 
η Συνεδρίαση του Σώματος με τα εξής θέματα Ημερήσιας Διάταξης: 

 

 
Θ Ε Μ Α 5.7 : Έγκριση της αρ.176/29.11.2017 Απόφασης της Επιτροπής 
Ποιότητας Ζωής  που αφορά: Έγκριση της υπ’ αριθ. 180/2017 απόφασης του 
Συμβουλίου της Δ..Κ. Ρόδου με θέμα: «Περί αιτήματος του Ευριπίδη 
Στηροκλέα, εκπρόσωπο των ΡΟΜΑ, για παραχώρηση του χώρου μπροστά από 
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το Δημοτικό Νεκροταφείο (Πλατεία Ιερού Ναού Ταξιαρχών) για άσκηση 
υπαίθριου εμπορίου» 
 
 
 
Ο Αντιδήμαρχος κ.Μιχαήλ Παλαιολόγος  έθεσε υπόψη του Σώματος την υπ’ 
αριθ. 176/2017 Απόφαση της Επιτροπής Ποιότητας Ζωής, η οποία έχει ως 
εξής: 

     Ο Πρόεδρος της Επιτροπής κ. Μιχαήλ Παλαιολόγου έθεσε υπόψη των μελών 
την  υπ’ αριθ. 172/2017 απόφαση του Συμβουλίου της Δ.Κ. Ρόδου   που έχει 
ως κατωτέρω: 
 
ΘΕΜΑ 14: «Περί αιτήματος του Ευριπίδη Στηροκλέα, εκπρόσωπο των 
ΡΟΜΑ, για παραχώρηση του χώρου μπροστά από το Δημοτικό 
Νεκροταφείο (Πλατεία Ιερού Ναού Ταξιαρχών) για άσκηση υπαίθριου 
εμπορίου» 
 
O Πρόεδρος εισηγούμενος το θέμα που αφορά στο αίτημα του Ευριπίδη 
Στηροκλέα, εκπρόσωπο των ΡΟΜΑ, για παραχώρηση του χώρου μπροστά από 
το Δημοτικό Νεκροταφείο (Πλατεία Ιερού Ναού Ταξιαρχών) για άσκηση 
υπαίθριου εμπορίου, ζητά από τα μέλη του συμβουλίου να τοποθετηθούν.  
Το λόγο πήρε η Κα Καράμπελα: 
ΚΑΡΑΜΠΕΛΑ: Λοιπόν, από ότι βλέπω δεν πληρούν τις προϋποθέσεις του 
υπαίθριου και του πλανόδιου εμπορίου και τον κώδικα βιβλίων και στοιχείων. 
Εάν θέλουν εμπόριο να ενοικιάζουν – πιστεύω ότι πρέπει να νοικιάζουν 
μαγαζιά – και όχι να ζητάνε 100 θέσεις έμπροσθεν του Νεκροταφείου ώστε με 
τη δικαιολογία για να ασκήσουν τη εμπορική τους δραστηριότητα νομίμως και 
να ενταχθούν μέσα στην κοινωνία. Υπάρχει ένας αθέμιτος ανταγωνισμός, δεν 
μπορούμε.. πρέπει κάποια στιγμή να σταματήσουμε να είμαστε φιλοξενούμενοι 
στον τόπο μας, δεν μπορούν να ανταγωνίζονται επιχειρήσεις που πληρώνουν 
πάνω από 70% του τζίρου τους σε ΦΠΑ, φόρους και ασφαλιστικές. Κάνουν ένα 
συστηματικό παραεμπόριο και αυτό θα τους δώσουμε δηλ. και θέσεις επιπλέον 
να πουλάνε χωρίς να πληρώνουν τίποτα στο Δήμο; παρανομούν όλη την 
ημέρα, επαιτούν, κλέβουν, εισπράττουν επιδόματα, εκθέτουν τη χώρα μας ως 
ρατσιστική όταν επιχειρηθεί η εφαρμογή της νομιμότητάς τους. Εγώ αρνούμαι 
κατηγορηματικά να τους δώσουμε αυτές τις θέσεις. Αν θέλουν ας νοικιάσουν 
μαγαζιά και αυτοί να πληρώνουν και να ενταχθούν φορολογικά μέσα στην 
κοινωνία μας.  
 
Στην συνέχεια πήρε τον λόγο ο Κος Μπελιγράδης: 
 
ΜΠΕΛΙΓΡΑΔΗΣ: Λοιπόν, εγώ θα συμφωνήσω και με τη συνάδελφο την 
Καράμπελα αλλά θέλω να αναφέρω μερικούς λόγους ακόμα για τον λόγο, τον 
οποίο είμαι αρνητικός. Καταρχήν πιστεύω αυτή η εφαρμογή - αν ψηφίσουμε 
κάτι τέτοιο θετικό – είναι πολύ πιθανόν να υπάρχει μια προσέλευση Ρομά από 
άλλες περιοχές της Ελλάδος και αυτό ίσως δημιουργήσει να εγκατασταθούν σε 
διάφορα μέρη με το γνωστό τρόπο, τον οποίο εγκαθίσταται οι Ρομά. Πάνω σε 
αυτό που ανέφερε η κ. Καράμπελα σαφώς θα υπάρξουν αντιδράσεις από τον 
εμπορικό σύλλογο. Να αναφέρω – επειδή το έψαξα και λίγο στο ιντερνέτ – για 
αποφάσεις σαν και αυτές. Είχε κάνει ασφαλιστικά μέτρα ο εμπορικός σύλλογος 
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Θεσσαλονίκης προς το δήμο για παρόμοια τέτοια απόφαση που πήρε ο δήμος 
όπως επίσης πολύ πιθανόν να υπάρξουν φασαρίες μεταξύ τους, γνωρίζουμε 
για την ανομία που επικρατεί και γνωρίζουμε ότι το έχουν και μέσα στην 
κουλτούρα τους. Κάτι άλλο που αξίζει να αναφέρουμε είναι ότι θα ανοίξουμε 
τους ασκούς του Αιόλου και για άλλους πλανόδιους πωλητές δηλ. πολύ 
πιθανόν να πάνε αργότερα εκεί πέρα να εγκατασταθούνε ή κάποιοι που 
πουλάνε τα κινέζικα προϊόντα ή κάποιοι συμπολίτες μας, οι οποίοι ανήκουν και 
αυτοί στις ευπαθείς ομάδες και θέλοντας να πουλήσουν κάποια πράγματα για 
να αυξήσουν το εισόδημα τους. Όπως ανέφερε και η κ. Καράμπελα, να 
προσθέσω ότι δεν πληρούν τις προϋποθέσεις ούτε με ταμειακές μηχανές, ούτε 
με ΦΠΑ, ούτε με όλα αυτά τα οποία προβλέπονται από τον νόμο. Να αναφέρω 
επίσης ότι υπάρχουν ήδη στη λαϊκή του Σαββάτου τρεις τέσσερις πάγκοι, οι 
οποίοι είναι εγκατεστημένοι οι Ρομά εκεί πέρα με τις νόμιμες διαδικασίες και 
πουλάνε είδη – πουλάνε ήδη εκεί, ρούχα και διάφορα πράγματα – να 
αναφέρουμε επίσης την κοινή γνώμη που θα πέσει – να το πω ωμά να μας 
φάνε, όχι, εγώ το λαμβάνω υπόψη μου αυτό και το αναφέρω επίσημα. Η 
περιοχή εκεί πέρα – επειδή τη γνωρίζω και προσωπικά είναι πολύ βεβαρημένη 
από τον καταυλισμό και αυτό δημιουργεί πάρα πολλά προβλήματα στους 
κατοίκους. Εάν πάρουμε μια τέτοια απόφαση οφείλουμε να ακούσουμε και την 
κοινή γνώμη πρόεδρε, τους συμπολίτες μας που θα αντιδράσουνε και όχι μόνο 
στη Ρόδο αλλά και στην ευρύτερη περιοχή εκεί πέρα. Εγώ αυτό το καταθέτω 
επίσημα, δεν έχω κάτι να φοβηθώ. Επίσης να τελειώσω κλείνοντας ότι στα 
υπόλοιπα παζάρια, τα οποία γίνονται σε όλη την Ελλάδα – από ότι είδα – είναι 
σε απομακρυσμένες περιοχές, δεν υπάρχουν χωροθετημένα από άλλους 
δήμους, είναι σε περιοχές οι οποίες είναι μακριά τον ιστό της πόλης και αυτό 
θα φέρει πάρα πολλά προβλήματα δηλ. με φασαρίες, με μπουλντόζες, με 
αστυνομία συνέχεια και προσελκύει και άλλους ανθρώπους που θέλουν να 
ασχοληθούνε με αυτό. Αυτά είναι τα επιχειρήματα τα δικά μου, αυτά σας 
καταθέτω και είμαι αρνητικός για όλη αυτή τη διαδικασία.  
 
Ο Πρόεδρος δίνει τον λόγο στην κυρία Φιλιππάκη: 
ΦΙΛΙΠΠΑΚΗ: Εγώ είμαι αρνητική και σύμφωνη με την παράταξή σας διότι 
φέτος έγινα μάρτυρας και μπορώ να πω ότι κολάστηκα στο πανηγύρι της 
Τσαμπίκας όπου πήγα ανήμερα της Τσαμπίκας να προσκυνήσω και ήταν δυο 
αντίθετες ομάδες πολιτών τέτοιων τσιγγάνων, οι οποίοι πιάστηκαν εκείνη την 
ώρα στο ξύλο ποιος θα κοιμόταν κάτω από τη μεγάλη γραμυθιά και ποιος θα 
κοιμόταν πάνω δηλ. αυτό ήταν…, ο δε κόσμος να πηγαίνει να προσκυνήσει και 
αυτοί να παίζουν ξύλο, να βρίζουν, να έχουν στη διαπασών τον Καζαντζίδη και 
δεν ξέρω εγώ τι… δηλ. αναρωτήθηκα τι συμβαίνει; Επίσης έγινα μάρτυρας 
φέτος στο Φαληράκι την επέλαση των δικηγόρων από την Αθήνα να 
κατάσχουν τα πράγματα «μαϊμού» όταν αυτοί επιδεικτικότατα και στο 
πανηγύρι της Κρεμαστής και της Τσαμπίκας πουλούσαν «μαϊμού» πράγματα με 
τη δικαιολογία: τι λέει το κράτος; Να του δώσουμε μια δουλειά για να μην 
κλέβουνε. Λοιπόν, όχι μόνο είμαι αρνητική βάζω και 10 φορές τη τζίφρα μου 
εκεί πέρα για τους συγκεκριμένους.  
 
ΠΙΛΑΤΟΣ: Εγώ ως προς το θέμα αδειοδότησης τους είμαι κατά αλλά αν 
πληρούν τις νόμιμες προϋποθέσεις να τους δοθούν, τα άλλα όλα τα βλέπω 
ρατσιστικές κορόνες, τέρμα.  
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ΣΠΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ να ευχαριστήσω το συνάδελφο τον Μπελιγραδη γιατί 
ήρθε διαβασμένος σε ένα τόσο σοβαρό θέμα περισσότερο από όλους και θα 
συμφωνήσω σχεδόν σε όλα, απλά θα ήθελα να προσθέσω ότι στο έγγραφο 
που στέλνει η Δ/νση Πολεοδομικού Σχεδιασμού στο ερώτημά μας το αν μπορεί 
να δοθεί στο αίτημα του κ. Στηροκλέα η άδεια για εκατό ζητάει τη σύμφωνη 
γνώμη της αρμόδιας αστυνομικής αρχής ως προς τη ρύθμιση –αυτή δεν την 
έχουμε – και θεωρώ ότι ο Δήμος δίνει άδειες για λαϊκές υπό αυτές τις 
προϋποθέσεις, ότι δεν δημιουργούν θέματα κυκλοφοριακού χάους και 
προβλημάτων στην πόλη και αν προστεθεί και άλλη μια λαϊκή άλλες δυο μέρες 
επιπλέον στην πόλη, θα δημιουργήσει επιπλέον πρόβλημα ιδιαίτερα τους 
καλοκαιρινούς μήνες – δεν το συζητάμε – και ότι η πόλη αυτή είχε σχεδιαστεί 
και έχει βάσεις για .. και για την εμπορία κάποιου συγκεκριμένου αριθμού 
καταστημάτων και λαϊκών πλανόδιων ας πούμε και έχουμε επεκταθεί, νομίζω 
ότι βρισκόμαστε σε επίπεδα πολύ πάνω από τα όρια της πόλης. Δεν μπορεί να 
αντέξει η πόλη επιπλέον μέρες με λαϊκές και κλεισίματα δρόμων εκτός αν 
υπάρχει αντίθετη γνώμη της αστυνομικής αρχής. Αυτό, ευχαριστώ.  
 
ΒΑΣΙΛΑΡΑΚΗΣ: Εγώ θα συμφωνήσω με την κ. Καράμπελα και τον κ. 
Μπελιγράδη και είμαι και εγώ αρνητικός.  
 
ΣΤΥΛΙΑΝΟΥ: Δεν είναι μόνο συνάδελφε κ. Πιλάτε ότι είναι ρατσιστικό το 
κομμάτι. Δεν είναι ρατσιστικό το θέμα εδώ πέρα, το θέμα είναι ότι 
προσπαθούμε να τους εντάξουμε στο κοινωνικό σύνολο του νησιού μας και 
δεν θέλουνε. Να σου θυμίσω ότι πριν τρεις μήνες κάνανε από μόνοι τους ένα 
έγγραφο προς τη Δ/νση Καθαριότητας τον κ. Παλαιολόγου να τους βάλουμε 
κάδους για να πετάνε τα σκουπίδια στον οικισμό μέσα για να μην λερώνουνε 
λέει τον περιβάλλοντα χώρο και μετά από δυο μέρες... αν περάσουμε αυτή τη 
στιγμή η είσοδος της πόλης είναι γεμάτη μηχανήματα ηλεκτρονικά, τα κουτιά 
τους πεταμένα εκεί και δίπλα είναι οι κάδοι μας… Λοιπόν, την περασμένη 
εβδομάδα μας πήραν τηλέφωνο – εμένα προσωπικά – και κατέβηκα κάτω, ο 
πρόεδρος με πήρε τηλέφωνο για άλλο θέμα και πάω και βλέπω σβηστή όλη 
την περιοχή. Παίρνω τον ηλεκτρολόγο και τι μου λέει; 99% κλέψανε τα 
καλώδια και πάμε την άλλη μέρα και τα καλώδια επί δυο χιλιόμετρα είχαν 
ανοίξει τα καπάκια και πήραν τα καλώδια του Δήμου. Δηλαδή ναι να κάνουμε 
λαϊκές αγορές όπως είναι του Σαββάτου, της Τετάρτης, της Πέμπτης, της 
Παρασκευής.. λαϊκή αγορά τι σημαίνει; Μαναβική και όχι να πουλάνε τα 
πράγματά τους, θέλουν να πουλάνε τα πράγματα τους όπως είπε και ο 
συνάδελφος νομιμότατα – δεν έχουμε κανένα πρόβλημα – δεν θα ανοίξουμε 
όμως εμείς να μπορέσουμε να βάλουμε τους ανθρώπους σε ένα κομμάτι που 
αύριο μεθαύριο Κυριακή, Δευτέρα θα πάει Τρίτη, Τετάρτη, Πέμπτη και θα 
κάνουν τσιφλίκι τους το κομμάτι εκείνο. Δεν είναι δυνατόν, οι άνθρωποι δεν 
θέλουν να ενταχτούνε στο κοινωνικό σύνολο του νησιού μας. Θέλουν να είναι 
συνέχεια αυτόνομοι και κάνουν συνέχεια ότι θέλουν αυτοί, δεν είναι δυνατόν. 
Γιατί οι προηγούμενοι από αυτούς σηκωθήκανε φύγανε, στην Κρεμαστή έχει 
40 σπίτια που μένουνε Ρομά και είναι αξιοπρεπέστατοι άνθρωποι αυτοί, έχουν 
μαγαζιά αυτοί οι άνθρωποι, έχουν μαγαζιά. Δηλ. αυτοί εκεί μέσα όμως έχουν 
ένα γκέτο διαφορετικό και δεν θέλουν να ενταχτούν μέσα στο κοινωνικό 
σύνολο της πόλης μας, του νησιού μας. Μας δημιουργούν καθημερινά 
προβλήματα, καθημερινά προβλήματα. Θα επικροτήσουμε εμείς αυτό το 
κομμάτι τώρα; δεν είναι ρατσιστικό Μιχάλη αυτό – εκεί θέλω να καταλήξω – 
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μισό λεπτάκι, είμαι αρνητικός κατηγορηματικά για αυτό το κομμάτι, είμαι 
αρνητικός πρόεδρε.   
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Λοιπόν, κλείνοντας ο κύκλος αυτός με τις πρωτομιλίες σας θέλω 
να πω και εγώ δυο λόγια. Καταρχήν ο Καλλικράτης τι επιτρέπει και τι δεν 
επιτρέπει στις Δημοτικές Κοινότητες. Οι  Δημοτικές Κοινότητες είναι για να 
γνωμοδοτούν στην Ποιότητα ή στο Δ Σ θετικά ή αρνητικά για κάποια 
πράγματα, για κάποια αιτήματα, για κάποιες εισηγήσεις οι οποίες έρχονται από 
τις υπηρεσίες μας. Ναι ή όχι; Μπορεί αύριο μεθαύριο η κ. Κουμεντή με την κ. 
Φιλιππάκη που έχουν ένα σύλλογο να μας ζητήσουν σαν Σώμα να πάρουμε 
απόφαση να δραστηριοποιούνται Σαββατοκύριακο μπροστά στο Δημαρχείο; 
Όχι. Θα τους πω πάτε στις Τεχνικές Υπηρεσίες να ζητήσετε από κει τις 
προϋποθέσεις, τι γίνεται κ. τ. λ. και κατόπιν – μακριά πήγα – ο ΡΟΑ που ήρθε 
σήμερα εδώ δεν ήρθε γιατί έκανε αίτημα σε μας, παλεύει δυο μήνες –τα ξέρει 
καλά και ο κ. Σπυρόπουλος – με την Ακίνητη Περιουσία, με τις νομικές 
υπηρεσίες, τις τεχνικές υπηρεσίες γιατί ξέχασα να πω προηγουμένως ότι 
εντάξαμε και κάποια ακίνητα που ήταν παλιά, τα βάλαμε .. αυτό ακριβώς η 
διαδικασία και μάλιστα είχε ανοίξει και τώρα τελευταία για το Δημόσιο. Για 
κάποια αυθαίρετα του Δημοσίου άνοιξαν τέλη Σεπτεμβρίου και πρόλαβαν τις 
ημερομηνίες και τα νομιμοποίησαν. Λοιπόν, άρα οποιοσδήποτε θέλει 
απευθύνεται πρώτα στις υπηρεσίες και οι υπηρεσίες με τη σειρά τους μας 
εισηγούνται θετικά ή αρνητικά ή οτιδήποτε. Λοιπόν, τώρα το στείλαμε στις 
Τεχνικές Υπηρεσίες και αυτούς και εγώ ο ίδιος έστειλα και στην Πολεοδομία και 
στις Τεχνικές Υπηρεσίες αλλά και στη Δ/νση Εμπορίου και Βιομηχανίας και η 
απάντηση ήτανε –να μη τις χαρακτηρίσω τώρα τις απαντήσεις – ήταν μη 
επαρκείς. Η μια υπηρεσία μου έλεγε ποιες είναι οι αρμοδιότητές της και η άλλη 
η Υπηρεσία μου είπε ναι, εκεί έχει πάρει άδεια, είναι κοινόχρηστος χώρος για 
λαϊκή την Κυριακή. Ευχαριστώ, αυτό το ήξερα και εγώ, κάτι άλλο έχετε να μας 
πείτε; Δηλ. έχετε κάνει φόρτους, έχετε μετρήσει.. – να απαντήσω τώρα πίσω 
δε γίνεται – δηλ. μετρήσατε φόρτους τι θα γίνει μια Κυριακή ή μια Δευτέρα 
πρωί συγκοινωνιακούς πόσα αυτοκίνητα θα περνάνε και πόσα δε θα περνάνε 
με τις καινούριες προϋποθέσεις; Έχετε κάνει Δ/νση Εμπορίου ένα γύρο; 
Εμπορικό επιμελητήριο, όχι να το θυμόμαστε όποτε θέλουμε – τώρα, εμπορικό 
επιμελητήριο, τους φορείς τους υπόλοιπους αν δέχονται εκατό γιατί εδώ στο 
λέει και ωμά – θέλω εκατό, όχι ενενήντα εννιά, ούτε είκοσι – θέλει εκατό. Άρα 
λοιπόν έπρεπε να μας έρθουν οι εισηγήσεις από τις υπηρεσίες γιατί οι 
προϊστάμενοί τους – σας το λέω ευθαρσώς, δεν έχω πρόβλημα – πέταξαν το 
μπαλάκι στο Τοπικό. Αποφασίστε εσείς, χωροθετήστε εσείς και βλέπουμε μετά 
είπε η Δ/νση. Να γίνει.. το Τοπικό το χρειαζόμαστε όταν είναι να γίνει μόνο 
κακό, για τα υπόλοιπα όλα τα καλά το 99% είμαστε εμείς. Για ποιες 
διευθύνσεις μιλάω; Σας είπα: Τεχνικές Υπηρεσίες, Πολεοδομία και Δ/νση 
Εμπορίου. Η Δ/νση Εμπορίου θα δώσει εκατό άδειες; Έχει δώσει εκατό άδειες 
σε κανένα άλλο μέρος τώρα μπαμ από τη μια μέρα στην άλλη; που λέει ότι θα 
ελέγξει τη νομιμότητα; Όχι..πάρτε λοιπόν Τοπικό και βγάλε μια απόφαση. Το 
Τοπικό θα παίρνει τις αποφάσεις γιατί είναι πολιτικό όργανο αλλά αυτές που 
του αναλογούν και αυτές τις αποφάσεις, τις οποίες μας έχει δώσει ο νόμος. Δεν 
θα κάνουμε παραπάνω εμείς. Θέλω στο αποφασιστικό να εμπεριέχει ότι ξανά η 
απόφασή μας είναι να εισηγηθούν αυτοί αν μπορεί εκεί κάτω να σηκωθεί ένα 
μεγάλο τέτοιο βάρος, να πάρουν αυτοί την ευθύνη και να το ξαναφέρουν αλλά 
επειδή δεν θα το κάνουνε εμείς λοιπόν μπαίνουμε και λέμε. Το γεγονός που 
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θέλουμε να πούμε εμείς είναι το εξής: ότι θεωρούμε ότι δεν μπορεί να το 
σηκώσει η περιοχή του Καρακόνερου, η πόλη της Ρόδου εκατό καινούριες 
θέσεις που αφορούν το εμπόριο – το λιανικό εμπόριο – και λέει ακριβώς ο κ. 
Στηροκλέας τι θα πουλάνε: είδη γάμου, χαλιά, ρούχα, σιδηρικά, παπούτσια κ. 
τ. λ. –λοιπόν, αυτά θα πουλάνε γενικά και αόριστα. Μια άδεια μικροπωλητή 
που τον ξεσχίζουμε, του πίνουμε το ζουμί, τι ακριβώς θέλει να σας πει τι 
φάκελο φτιάχνει… να – μικροπωλητής, το καλαμπόκι τώρα έτσι; - τόσο.. αυτοί 
τι πρέπει να κάνουνε, τόσο; Αλλά η Υπηρεσία μας λέει αποφασίστε εσείς και 
μετά βλέπουμε, πείτε εσείς όχι ή ναι για να πατήσω… και μετά… λοιπόν για να 
τελειώνουμε, το ένα κομμάτι έχει να κάνει με αυτό και το δεύτερο κομμάτι έχει 
να κάνει με το εξής που είπε πολύ σωστά Γιώργος και εσείς και όλοι το έχετε 
επισημάνει: ότι στην λαϊκή αγορά – σε όλες τις λαϊκές αγορές – υπάρχουν 
Ρομά που πουλάνε, ναι ή όχι; Κε Ζαννάκη απέναντί σου τι έχει; Ναι, υπάρχουν 
μες στις λαϊκές Ρομά, άρα ο όρος ρατσισμός όχι σε μας, αλλού... Λοιπόν, και 
καταστήματα αλλά για λαϊκές που λένε να κάνουν αγορές τέτοιες έχουν και 
στην λαϊκή της Κρεμαστής ξέρω ότι έχουνε και στα πανηγύρια έχουν αρχίσει 
και παίρνουν άδειες … γιατί ξεχωριστά, μήπως φτάνουμε στο άλλο άκρο του 
ρατσισμού; Πάμε στην ανομία. Γιατί μόνοι τους και όχι ενταγμένοι; Λοιπόν, 
…και εγώ συμφωνώ με όλους, δεν μπορούμε να συναινέσουμε σαν Δημοτική 
Κοινότητα – συμφωνώ με όλους σας, δεν μπορούμε να συναινέσουμε σαν 
Δημοτική Κοινότητα στη δημιουργία αυτού του πράγματος, του οποίου 
αιτούνται. Εγώ τελείωσα … 
 
Στη συνέχεια πήρε το λόγο ο Νομικός Σύμβουλος Κος Γιαννακός 
 
ΓΙΑΝΝΑΚΟΣ: Πρέπει να διευκρινιστεί τι λέμε λαϊκές αγορές. Οι λαϊκές αγορές 
έχουν την έννοια ότι εμφανίζονται παραγωγοί από τον τόπο μας – αυτή είναι η 
έννοια – για να προωθήσουν τα προϊόντα τους. Υπάγονται σε ένα άλλο 
καθεστώς, δεν είναι λαϊκές αγορές τώρα με τέτοιες δραστηριότητες και με 
τέτοιο εύρο πραγμάτων, τα οποία θα διαθέτουν αυτοί. Εδώ μιλάμε για 
εκμετάλλευση καταστημάτων, τα οποία είναι …δεν ξέρω ποιες μορφές… 
σιδερικά, χαλιά, και εντάξει, μόνο για λαϊκή αγορά δεν είναι αυτή η 
δραστηριότητα. Εντάξει; λοιπόν και να πω και σε αυτό που είπε ο Μιχάλης, το 
πιο σημαντικό κομμάτι είναι ότι όλοι αυτοί οι άνθρωποι, οι οποίοι 
δραστηριοποιούνται – οι τοπικοί που δραστηριοποιούνται – έχουν τις 
κατάλληλες προϋποθέσεις. Αυτοί οι άνθρωποι, οι οποίοι θέλουν να πάρουν 
αυτό το χώρο μόνο αυτές τις προϋποθέσεις δεν έχουν. Άρα; 
 
ΣΠΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Να πω εγώ; μια κουβέντα μόνο. Να ξέρετε ότι οποιαδήποτε 
άλλη ομάδα μαζικά ερχόταν και ζητούσε εκατό (100) άδειες υπό αυτήν την 
μορφή χωρίς τις εισηγήσεις των υπηρεσιών θα είχαμε τους ίδιους τουλάχιστον 
προβληματισμούς. Δεν υπάρχει λοιπόν θέμα ρατσισμού..  
 
ΜΠΕΛΙΓΡΑΔΗΣ: Τώρα σοβαρά κάθεστε και απαντάτε σε αυτό τώρα που είπε ο 
συνάδελφος ο Μιχάλης;           
 
ΠΙΛΑΤΟΣ: Κύριε πρόεδρε επειδή βλέπω ότι η μομφή απέναντι σας για τον όρο 
ρατσισμό που έθεσα δεν είναι η πρώτη φορά, αυτό το ρατσισμό – τον ιδιότυπο 
ρατσισμό – τον αντιμετωπίζω και εγώ εδώ μέσα με μερικούς συναδέλφους. Να 
μην το συνεχίσουμε.. και όποιος είναι.. αυτό είπα, όποια ομάδα δεν πρέπει να 
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την αντιμετωπίζουμε με ρατσιστικούς όρους. Αυτό, είμαι κατά το να δοθούν οι 
άδειες σε αυτούς.                 
                                                                 
Μετά από διαλογική συζήτηση το Συμβούλιο της Δημοτικής Κοινότητας και 
αφού έλαβε υπόψη του τις τοποθετήσεις των μελών του Σώματος που 
περιγράφονται αναλυτικά στο Πρακτικό της Συνεδρίασης.  
 

ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ 
 
Να εισηγηθεί ομόφωνα αρνητικά στο αίτημα του Ευριπίδη Στηροκλέα, 
εκπρόσωπο των ΡΟΜΑ, για παραχώρηση του χώρου μπροστά από το Δημοτικό 
Νεκροταφείο (Πλατεία Ιερού Ναού Ταξιαρχών) για άσκηση υπαίθριου εμπορίου 
για τους λόγους που αναφέρονται από τα μέλη στο σκεπτικό της παρούσας 
απόφασης. 
             
Στη συνέχεια έλαβε το λόγο η κ. Βασιλική Παπαδημητρίου Ξεπαπαδάκη 
που είπε τα εξής: 
Οι ΡΟΜΑ έκαναν ένα αίτημα για παραχώρηση χώρου για τη λειτουργία υπαίθριας 
αγοράς. Θα πρέπει όμως να εξηγήσουμε το εξής. Ότι  αυτή τη στιγμή 
βρισκόμαστε στη διαδικασία έγκρισης του επιχειρησιακού σχεδίου για τους 
ΡΟΜΑ που έχει εκπονήσει ο Δήμος Ρόδου, και έχουμε αποστείλει το 
επιχειρησιακό σχέδιο προς έγκριση τόσο στην Γενική Γραμματέα ΡΟΜΑ αλλά όσο 
και στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή που αποτελεί την επιτελική δομή που διαχειρίζεται 
τους πόρους του Ευρωπαϊκού Κοινωνικού Ταμείου από τους οποίους θα 
προέλθει η χρηματοδότηση όλων των δράσεων που προβλέπονται στο 
συγκεκριμένο επιχειρησιακό σχέδιο.  Για τη συγκεκριμένη δράση, δηλαδή για τη 
λειτουργία μιας τέτοιας αγοράς, υπάρχουν κάποια βήματα που πρέπει να γίνουν 
πριν. Σύμφωνα λοιπόν με το σχέδιο που κατ΄ αρχή θα πρέπει να εγκριθεί, 
προβλέπεται να ξεκινήσει πρώτα το πρόγραμμα κατάρτισης των ατόμων ΡΟΜΑ 
σχετικά τόσο με τις φορολογικές διαδικασίες και υποχρεώσεις, μετέπειτα τη 
δημιουργία ενδεχομένως κάποιων ΚΟΙΝΣΕΠ που είναι κάποιες εταιρείες που θα 
μπορούσαν οι ΡΟΜΑ  με βάση το πρόγραμμα και αυτά που προβλέπονται, να 
δημιουργηθούν, ούτως ώστε να πάμε μετέπειτα στην χωροθέτηση ενδεχομένως 
και στην άδεια λειτουργίας μιας τέτοιας αγοράς, οπότε το αίτημα που 
υποβλήθηκε στην παρούσα φάση στην Δημοτική Κοινότητα και στη συνέχεια 
στην Επιτροπή Ποιότητας Ζωής δεν είναι του παρόντος. Θα πρέπει να γίνει σε 
μεταγενέστερη φάση της υλοποίησης του προγράμματος. Έχουμε ξεκινήσει μια 
συνεργασία και ο Δήμος Ρόδου, το Πανεπιστήμιο  αλλά και οι ΡΟΜΑ και νομίζω 
ότι βαίνουμε με σταθερά και πολύ καλά βήματα για λυθεί ένα χρόνιο ζήτημα που 
ταλαιπωρεί και τους ΡΟΜΑ αλλά και τους λοιπούς συνδημότες μας. Οπ 
Και απευθυνόμενη στους ΡΟΜΑ  είπε ότι για τους παραπάνω λόγους δεν θα 
έπρεπε να υποβάλουν το αίτημα σε αυτή τν φάση αλλά μετέπειτα.       
                    
Η Επιτροπή Ποιότητας Ζωής μετά τα ανωτέρω, και έχοντας υπόψη τις 
διατάξεις του άρθρου. 73 του Ν.3852/2010 (Φ.Ε.Κ. 87 Α’/07-06-2010) 
περί Αρμοδιοτήτων Επιτροπής Ποιότητας Ζωής  
 

ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ ΟΜΟΦΩΝΑ  
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Εγκρίνει την υπ’ αριθ. 180/2017 απόφαση του Συμβουλίου της Δημοτικής 
Κοινότητας Ρόδου και εισηγείται στο Δημοτικό Συμβούλιο την απόρριψη του 
αιτήματος του κ. Ευριπίδη Στηροκλέα, εκπρόσωπο των ΡΟΜΑ, για παραχώρηση 
του χώρου μπροστά από το Δημοτικό Νεκροταφείο (Πλατεία Ιερού Ναού 
Ταξιαρχών) για άσκηση υπαίθριου εμπορίου, διότι το υποβληθέν αίτημα είναι 
άκαιρο, για τους λόγους που ανέφερε το Μέλος της Επιτροπής και 
Αντιδήμαρχος Προγραμματισμού και Ευρωπαϊκών Προγραμμάτων κ. Βασιλική 
Παπαδημητρίου- Ξεπαπαδάκη  στο σκεπτικό μέρος της παρούσης. 
 

 

Στη συνέχεια ο Πρόεδρος κ.Ε.Μανδρακός κάλεσε το Σώμα να 

αποφασίσει σχετικά. 

Ο επικεφαλής της παράταξης « ΛΑΙΚΗ ΣΥΣΠΕΙΡΩΣΗ» κ. Κ. Πότσος και 

οι Δημοτικοί Σύμβουλοι κ.κ. Δ. Τσίκκης, Ε.Ατσίδη και Α. Σπανός 

απουσίαζαν από τη συζήτηση και λήψη απόφασης του θέματος. 

 

   Το Δημοτικό Συμβούλιο αφού έλαβε υπόψη την ανωτέρω εισήγηση μετά 
διαλογική συζήτηση που περιγράφεται στο Πρακτικό της Συνεδρίασης, τις 
διατάξεις του άρθρου 65 του Ν.3852/2010 και του άρθρου 93 του 
Ν.3463/2006, και με απόλυτη πλειοψηφία των μελών του Σώματος, 

 
    Α Π Ο Φ Α Σ Ι Ζ Ε Ι   ΟΜΟΦΩΝΑ 

Ο Πρόεδρος της Δ.Κ.Ρόδου κ.Μ.Παγκάς ψήφισε θετικά. 
 

Εγκρίνει την υπ’αριθ. 176/29.11.2017 Απόφαση της Επιτροπής Ποιότητας 
Ζωής σύμφωνα με την οποία εγκρίνεται η αρ. 180/2017 Απόφαση του 
Συμβουλίου της Δ.Κ.Ρόδου για την απόρριψη του αιτήματος του κ. Ευριπίδη 
Στηροκλέα, εκπροσώπου των ΡΟΜΑ, για παραχώρηση του χώρου μπροστά από 
το Δημοτικό Νεκροταφείο (Πλατεία Ιερού Ναού Ταξιαρχών) για άσκηση 
υπαίθριου εμπορίου, διότι το υποβληθέν αίτημα είναι άκαιρο, για τους λόγους 
που ανέφερε το Μέλος της Επιτροπής και Αντιδήμαρχος Προγραμματισμού και 
Ευρωπαϊκών Προγραμμάτων κ. Βασιλική Παπαδημητρίου- Ξεπαπαδάκη  στο 
σκεπτικό μέρος της παρούσης. 
 

 
 

 
         ΑΚΡΙΒΕΣ   ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ 

 

        Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ     Ο  ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                          

               
 
 
     ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΙΑΝΝΙΚΟΥΡΗΣ                  ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ Ι.ΜΑΝΔΡΑΚΟΣ  
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